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Forsvarsministeren (Rasmus Hansen): 
Idet jeg henviser til min tidligere afvisning 
af det kommunistiske forslag og begrundel- 
sen herfor, skal jeg med samme begrundelse 
anmode tingets ærede medlemmer om at 
stemme imod forslaget, idet der bør gives 
det nedsatte forsvarsudvalg en rimelig tid 
til at tilendebringe dets overvejelser ved- 
rørende denne sag. 

Ordføreren for forslagsstillerne (Alfred 
Jensen): Der ligger i vort forslag det, at 
vi ønsker de militære udgifter i Danmark 
skåret ned samt at få tjenestetiden redu- 
ceret. Vi betragter det som et led i de be- 
stræbelser, der udfoldes over den ganske 
verden for at nå frem til afspænding, ned- 
rustning og international sikkerhed. 

Viggo Starcke: Jeg lagde mærke til, at 
det ærede medlem sagde, at det var i Dan- 
mark, han ønskede den militære tjenestetid 
og militærudgifterne ned 홢 dette viser 
tilstrækkeligt tendensen. 

(Kort bemærkning). 

Ordføreren for forslagsstillerne (Alfred 
Jensen): Ja, det er indlysende, at jeg talte 
om Danmark, for det er her, jeg arbejder 
og virker; det er her, jeg stiller mine forslag; 
men det ærede medlem bemærkede måske 
også, at jeg sagde, det var et led i de sam- 
lede bestræbelser verden over for at nå frem 
til nedrustning og sikkerhed. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
forkastedes med 109 stemmer mod 8; 18 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov for 
Færøerne om pantsætning af fangst i årene 
1956-1959. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
1422). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1 - 6  og dets overgang til 
tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredie behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Fortsættelse af første behandling af forslag 
til finanslov for finansåret fra 1. april 1956 
til 31. marts 1957. 

(Lovforslaget findes i tillæg D. sp. 1, 
foregående forhandling i tidenden sp. 1498, 
1579, 1700 og 1836). 

Forhandlingen genoptoges. 

Boligministeren og ministeren for Grøn- 
land (Kiærbøl): Da det er sidste dag inden 
min rejse til Grønland, jeg er her i tinget, 
vil jeg gerne gøre nogle bemærkninger til 
de ærede medlemmer, som har omtalt for- 
skellige problemer, der hører under de om- 
råder, jeg har med at gøre. 

Det ærede medlem hr. Thestrup har 
blandt andet været inde på spørgsmålet om 
statens inventarkøb. Et par sager om inven- 
tarerhvervelser har i den sidste tid været 
forelagt for finansudvalget og vakt dettes 
overraskelse. Dette giver mig anledning til 
at fremhæve, at spørgsmålet om en standar- 
disering af kontormøbler m. v., som be- 
nyttes i statstj enesten, for tiden er genstand 
for nærmere undersøgelse i et udvalg, der 
blev nedsat i sommeren 1952. Udvalget har 
til opgave ikke alene at finde frem til en 
standardisering af statens kontorinventar, 
men også at fremsætte forslag til en even- 
tùel ændring i den måde, hvorpå statens 
inventarerhvervelser foregår. 

Spørgsmålet blev i sin tid rejst af forvalt- 
ningsnævnet, der henledte opmærksomhe- 


